
PROTOKÓŁ Nr XXXIII/2013
z przebiegu XXXIII Sesji Rady Gminy Jaraczewo

odbytej w dniu 7 listopada 2013 r. o godz. 10.00
w sali sesyjnej  Urzędu Gminy Jaraczewo

W obradach uczestniczyli:

– radni Rady Gminy Jaraczewo - zg. z  załączoną listą obecności
– Wójt Gminy - Dariusz Strugała
– Zastępca Wójta        - Stanisław Andrzejczaka
– Sekretarz Gminy - Olga Kaczmarek
– Skarbnik Gminy - Zofia Jankowska
– radny powiatu - Teodor Grobelny
– kierownicy referatów i jedn. organiz. - zg. z załączoną listą obecności
– sołtysi gminy Jaraczewo - zg. z załączoną listą obecności
– kierownik Rewiru Dzielnicowych Komendy Powiatowej Policji w Jarocinie – asp. sztab. Karol
Bera
– dziennikarz GAZETY JAROCIŃSKIEJ - Piotr Ignasiak

Proponowany porządek posiedzenia:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie protokołu z obrad XXXII Sesji Rady Gminy.
3. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XXXII Sesji Rady Gminy.
4. Sprawozdanie z pracy Wójta w okresie międzysesyjnym.
5. Interpelacje i zapytania radnych.
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2013 rok.
7. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego.
8. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  obniżenia  średniej  ceny  skupu  żyta  za  okres  11  kwartałów
poprzedzających  kwartał  poprzedzający  rok  podatkowy  2014,  będącej  podstawą  do  ustalenia
podatku rolnego na rok podatkowy 2014.
9. Informacja z działalności Gminnego Ośrodka Kultury  w Jaraczewie.
10. Informacja o pracy w organach pozagminnych.
11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
12. Wolne głosy.
13. Wnioski.
14. Zakończenie sesji.

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.

Zgodnie  z  art.  32  ust.  1  Statutu  Gminy  Jaraczewo,  obrady  XXXIII  Sesji  Rady Gminy
Jaraczewo otworzył  Przewodniczący  Rady Roman Skrzypczak.
Na podstawie listy obecności stwierdził, że na ustawowy stan 15 radnych w sesji uczestniczy 13
radnych, co stanowi qworum wymagane do  podejmowania prawomocnych uchwał.
Usprawiedliwił nieobecność na sesji radnych: Mariana Grześkowiaka i Stefana Pawlaka.
Powitał obecnych na sali i rozpoczął obrady.

Przed  przystąpieniem  do  punktu  2  Przewodniczący  Rady  zapytał  -  czy  są  uwagi  do
proponowanego porządku obrad, który radni otrzymali z zawiadomieniem o sesji lub wnioski o
zmianę tego porządku.
Na  pytanie  Przewodniczącego  Rady  radni  nie  wnieśli  żadnych  uwag,  natomiast  Wójt  Gminy



wystąpił z wnioskiem o zmianę porządku obrad poprzez wprowadzenie dodatkowego punktu  po
punkcie  6   w  brzmieniu   „7.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy
Finansowej  Gminy  Jaraczewo na  lata  2013-  2022” .  Wtedy dalsze  punkty  proponowanego
porządku obrad  zmieniłyby swoją kolejność o jedną  cyfrę  wyżej.
Wójt  wyjaśnia,  że proponowane zmiany  uwzględnione w projekcie tej  uchwały są związane z
pracami  nad projektem budżetu gminy na 2014 rok. Proponowane zmiany  zostaną omówione
(omówi Skarbnik Gminy ) przed podjęciem uchwały  i udzielone zostaną odpowiedzi na pytania
(odpowiedzi udzieli Wójt).

Przewodniczący Rady poddaje wniosek pod głosowanie.
Na  ustawowy  stan  15  radnych  w  głosowaniu  udział  brało  13  radnych.  Wynik  głosowania
przedstawia  się  następująco:   13  radnych głosowało  „za”  przyjęciem zgłoszonego przez  Wójta
wniosku, 0 głosów „przeciwnych”, 0 głosów „wstrzymujących”. Wniosek został przyjęty.
Projekt  uchwały będący przedmiotem rozpatrzenia  w punkcie  7   porządku obrad  Wójt  Gminy
przekazał wszystkim radnym ( na pendrive).

2. Przyjęcie protokołu z obrad XXXII Sesji Rady Gminy.

Przewodniczący  Rady  zwraca  się  do  Sekretarza  Rady  o  wypowiedz  do  sporządzonego
protokołu.
Sekretarz Rady Barbara Pielucha informuje, że po zapoznaniu się z protokołem z przebiegu XXXII
Sesji odbytej w dniu 24 października 2013 r., nie wnosi uwag.
Rada przystępuje do głosowania nad przyjęciem protokołu.
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że za przyjęciem protokołu głosowało 13 radnych
obecnych na sesji.

3. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XXXII Sesji Rady Gminy.

Na prośbę Przewodniczącego Rady, sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XXXII
Sesji  Rady  Gminy,  odbyte  w  dniu  24  października  2013  r.  składa  zastępca  Wójta  Stanisław
Andrzejczak. Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu.
Wobec braku uwag i pytań,  Przewodniczący Rady uznał sprawozdanie za przyjęte.

4. Sprawozdanie z pracy Wójta w okresie międzysesyjnym.

Sprawozdanie  stanowiące załącznik do niniejszego protokołu składa Wójt Gminy Dariusz
Strugała.
Wobec braku uwag i pytań Przewodniczący Rady uznał sprawozdanie za przyjęte.

5. Interpelacje i zapytania radnych.

Radny Edmund Kowalczyk informuje, że zgłosili się do niego emeryci w sprawie ulg  za
przejazdy  na  terenie  naszej  gminy,  ponieważ  na  terenie  gminy  Jarocin  takie  ulgi  zostały
wprowadzone. Pyta jak to wygląda?.

Głos  zabiera  Przewodniczący Rady zwracając   się  do  dyrektora  Komunalnego  Zakładu
Budżetowego  o  przygotowanie   informacji  na  piśmie,  ilu  mieszkańców  gminy  Jaraczewo  nie
przyłączyło  się  do  kanalizacji  a  powinni  być  przyłączeniu  –  zgodnie  z  ustawą  o  utrzymaniu
czystości i porządku w gminach, i jakie działania administracyjne dyrektor poczynił  wobec tych
osób. (począwszy od miejscowości Brzostów).  Przypomniał  również, że dyrektor w imieniu wójta
zarządza zakładem komunalnym  i może nakładać kary administracyjne w wysokości  do 5.000zł.
za uchylanie się od przyłączenia do kanalizacji.



6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2013 rok..

Przewodniczący  Rady  informuje,  że  projekt  powyższej  uchwały  omawiany  był  na
posiedzeniu  komisji rady i zwraca się do przewodniczących poszczególnych komisji o stanowisko
w imieniu  Komisji.
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług informuje,
że na posiedzeniu w dniu 4 listopada br. proponowane zmiany w budżecie gminy omówiła Skarbnik
Gminy i po szczegółowej analizie Komisja przedłożony projekt uchwały zaopiniowała  pozytywnie.
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych  informuje, że proponowane zmiany
w budżecie gminy zostały szczegółowo omówione przez Skarbnika Gminy na posiedzeniu w dniu 4
listopada  br.  i  po  analizie  przedłożony  projekt  uchwały  Komisja  zaopiniowała  jednogłośnie
pozytywnie.
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej informuje, że Komisja na posiedzeniu w dniu 4 listopada br.
szczegółowo przeanalizowała proponowane w przedłożonym projekcie uchwały zmiany w budżecie
gminy- nie wnosząc uwag.

Wobec braku uwag, Rada przystępuje do głosowania nad projektem powyższej uchwały.
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że  13 radnych głosowało „za” podjęciem uchwały,
0  głosów  „przeciwnych”,  0  głosów  „wstrzymujących”.  Uchwała  Nr  XXXIII/205/2013  stanowi
załącznik do niniejszego protokołu.

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jaraczewo
na lata 2013- 2022.

Przewodniczący Rady udziela głosu Skarbnikowi Gminy celem omówienia  proponowanych
zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej zgodnie z przedłożonym projektem powyższej uchwały.

Pani  Skarbnik  informuje,  iż  mimo  wcześniejszych  zapewnień,  że  nie  będzie  zmian  w
Wieloletniej Prognozie Finansowej po przygotowaniach i analizie projektu budżetu na rok 2014
okazało się, iż trzeba nanieś do załącznika WPF poprawki dotyczące realizacji zadań związanych z
termomodernizacją budynków Biblioteki i Gminnego Ośrodka Kultury. Zmiany te  są kontynuacją
zadań  już  rozpoczętych.  Zarówno  w  przypadku  Biblioteki,  gdzie  zostało  w  roku  bieżącym
wprowadzane nowe zadanie pn.: „Przebudowa, rozbudowa i nadbudowa biblioteki”, która realizuje
już program „Biblioteka+”, jak i Gminnego Ośrodka Kultury, na którego realizacje nie udało się w
tym roku pozyskać środków zewnętrznych i w związku z tym zadnie realizowane będzie w roku
2014 przy dofinansowaniu z Ministerstwa Kultury. W związku z powyższym zdejmujemy środki w
roku 2014 ze zadania pn. Termomodernizacja Gminnego Ośrodka Kultury” w wysokości 901.000 zł
i  wstawiamy  środki  na  dotację  dla  GOK-u  w  kwocie  195.000  zł  i  na  Bibliotekę  dotację  w
wysokości 160.000 zł. Obydwa zadania realizowane będą przez instytucje kultury, z budżetu gminy
udzielona  im zostanie  dotacja  na  ten  cel.  Ponadto  w  załączniku  dokonano  uaktualnienia  kwot
dochodów i wydatków z uwagi na wprowadzane w uchwale budżetowej zmiany.

Głos zabrał radny Roman Matuszak, który zauważył, iż na minus jest 900.000 zł, na plus
jest 300.000 zł i zapytał: Jaki wpływ na budżet ma zmiana kwot?

 Pani Skarbnik wyjaśnia, iż wprowadzone środki dotyczą naszego wkładu w zadania, na
pozostałe  środki  potrzebne  do  wykonania  inwestycji  w  wysokości  do  85%  jest  możliwość
pozyskania dofinansowania z Ministerstwa Kultury i  w ten sposób odblokujemy środki na inne
inwestycje w gminie.

Głos zabrał Wójt Gminy, tłumacząc istotę dokonanych zmian, iż wykonanie Wieloletniej
Prognozy Finansowej za trzy kwartały jest podstawą do przygotowania budżetu na przyszły rok,
generalnie nie powinno się zmieniać wartości w WPF, ale nie sposób nie zauważyć budując budżet,
że prawie 1.100.000 zł  było zarezerwowane na GOK, ale  już wiemy że 900.000 zł  nie  będzie
wykorzystane, dlatego należy skorygować planowane wcześniej wydatki na tą inwestycję. Nawiązał
także  do  przyszłorocznego  budżetu,  który  będzie  bardzo  trudny,  bowiem  na  razie  zostały  do
budżetu przyjęte wartości obligatoryjne wynikające z WPF-u oraz tylko niezbędne, stałe wydatki na



zobowiązania  bez  uwzględnienia  żadnych  wniosków,  które  do  projektu  były składane.  Dlatego
uwolnienie  kwoty  900.000  zł  daje  możliwość  wprowadzenia  do  budżetu  roku  2014  pewnych
wniosków i zadań. 
Wspomniał  także o zmianie naliczania podatku rolnego. Okres,  za który wyliczana jest  średnia
krajowa (na prośby organizacji rolniczych) zmieniono i w tej chwili do obliczenia podatku rolnego
przyjmowana  jest  średnia  za  okres  11  miesięcy,  wynosi  69  zł  za  kwintal.  My  jako  gmina
zmniejszamy go do 53 zł w stosunku do najwyższej w kraju, dlatego należy tłumaczyć, że nasi
rolnicy zapłacą mniej, mimo że więcej niż w roku bieżącym.
Poruszył także temat kredytu długoterminowego, o który gmina będzie się ubiegać. Ze względu na
przeliczenie potrzebnych środków do wykonania budżetu za rok 2013 (oszczędności powstałe na
skutek  dofinansowań  i  nie  wykonanie  niektórych  zadań  inwestycyjnych),  pani  Skarbnik,  po
uzyskaniu  zgody  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  zmniejszyła  kredyt,  uznając  że  nie
potrzebujemy tak dużego kredytu i wystarczy kwota 1.500.000 zł na pokrycie zobowiązań. Okazało
się, że nie wykonane zadania z roku bieżącego możemy zrealizować w roku przyszłym należy więc
zapewnić  na  ten  cel  środki.  Zabranie  ich  z  nadwyżki  spowodowałoby zablokowanie  zadań już
przyjętych do realizacji, dlatego logicznym jest aby zabezpieczyć środki w inny sposób, i skoro
uchwała o zaciągnięciu kredytu będzie podejmowana, możemy za zgodą rady starać się o wyższy
kredyt  i  tym samym  zabezpieczyć  środki  na  kontynuację  inwestycji  już  uchwalonych  w  roku
bieżącym, które z różnych przyczyn nie zostały zrealizowane. Wobec powyższego chcemy ubiegać
się o kredyt w wysokości 2.500.000 zł, żeby spokojnie realizować budżet przyszłoroczny.

O głos poprosił radny Roman Matuszak, który zwrócił się z pytaniami: czy jest konieczne,
żeby w tej  chwili  już zaciągać kredyt  o 1.000.000 zł  większy,  bowiem automatycznie wzrosną
koszty obsługi kredytu, oraz dlaczego w przedsięwzięciach do 2017 roku, na kolejne lata widnieją
tylko inwestycje dotyczące Jaraczewa oraz oczyszczalnia, natomiast inne miejscowości w ogóle nie
są brane pod uwagę.

Odpowiadając  Wójt  ustosunkował  się  do  kolejnych  punktów  prognozy  wieloletniej
uzasadniając, że np. budowa ośrodka edukacji wczesnoszkolnej dotyczy całej gminy, gdyż byłby to
budynek dla użytku całej gminy, a nie tylko mieszkańców Jaraczewa. Jeżeli chodzi o modernizację
Ośrodka Kultury, to trudno nie zauważyć, że obsługuje imprezy na całym terenie gminy, ale tak się
składa, iż siedzibę ma właśnie w Jaraczewie i należy zwrócić na to zadanie szczególną uwagę, gdyż
w  chwili  obecnej  GOK  ma  najgorszą  siedzibę  (świetlice  już  prawie  wszystkie  zostały
odremontowane). 

Radny Matuszak poprosił także o wyjaśnienia w sprawie oczyszczalni ścieków, czy toczą się
jakieś rozmowy w tej sprawie, czy jest szansa, żeby jej nie budować?

W  odniesieniu  do  oczyszczalni  ścieków  poinformował  Wójt,  że  toczą  się  rozmowy  z
Jarocinem cały czas. Na chwilę obecną wzięli od nas materiały związane z pełną kanalizacją gminy,
to co mamy, wraz z obliczeniami jak pracuje nasz zakład komunalny. Rozmowy zmierzają jednak w
kierunku, żeby przejąć od nas wszystko, a nie regulować cenę inną. Jednym z rozwiązań jest to,
abyśmy wnieśli aport i stali się tym samym jednym z udziałowców zakładu, albo zakład przejmie
wszystko i będzie administrować całością za jakąś opłatą. Po tych wyliczeniach nie wiemy, jakie
będzie  ich  stanowisko,  natomiast  my  zleciliśmy  firmie  do  końca  lutego,  aby  wykonała  pełną
analizę sytuacji  bieżącej dotyczącej  kanalizacji,  przeliczyli  według nowych wskaźników i zasad
jakby  wyglądało  oczyszczanie  ścieków  na  terenie  gminy  Jaraczewo.  Oceniając  stary  projekt
przygotowali  nową  analizę  całości  gminy  z  uwzględnieniem  programu  małych  oczyszczalni
ścieków tam, gdzie nie będzie przeprowadzana kanalizacja do oczyszczalni.

Jeżeli chodzi o to, czy konieczne jest zaciągnięcie kredytu w tej chwili, Wójt wyjaśnił, iż
jest  to  ostatnia  szansa,  aby  uzyskać  go  jeszcze  w  tym  roku,  gdyż  do  przygotowania  i
przeprowadzenia jest całe postępowanie przetargowe.

Z pytaniem zwrócił  się radny Roman Matuszak, czy kwota przeznaczona na rozbudowę
Zakładu Gospodarki Odpadami to jest ta kwota składek odprowadzanych zgodnie z umową, czy jest
to kwota przeznaczona na budowę punktu gromadzenia odpadów? 

Na co pan Wójt udzielił odpowiedzi, że jest to kwota przeznaczona na program zgodnie z



podjętą  wcześniej uchwałą, a składki są rzeczą odrębną i wynosiły do tej pory 0,50 gr, a spadły   do
0,20 gr od mieszkańca ( na 2014 rok). 

Rada przystępuje do głosowania  nad projektem powyższej uchwały.
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że 13 radnych głosowało „za” podjęciem uchwały,
0  głosów  przeciwnych,  0  głosów  „wstrzymujących”.  Uchwała  Nr  XXXIII/206/2013  stanowi
załącznik do niniejszego protokołu.

8. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego.

Przewodniczący  Rady  informuje,  że  projekt  powyższej  uchwały  omawiany  był  na
posiedzeniu  komisji rady i zwraca się do przewodniczących poszczególnych komisji o stanowisko
w imieniu  Komisji.
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług informuje,
że na posiedzeniu w dniu 4 listopada br. projekt powyższej uchwały, po udzielonych szczegółowych
wyjaśnieniach  przez  panią  Skarbnik  i  teraz  wyjaśnieniach  pana  Wójta  radni  postanowili,  że
podejmą decyzję indywidualnie podczas głosowania.
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych  informuje, że po wnikliwej analizie
i udzielonych wyjaśnieniach Komisja na posiedzeniu w dniu 4  listopada br. przedłożony projekt
powyższej uchwały zaopiniowała większością głosów pozytywnie.
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej informuje, że Komisja na posiedzeniu w dniu 4 listopada br.
szczegółowo przeanalizowała projekt przedłożonej uchwały i uzyskał aprobatę przy nieobecności
zastępcy przewodniczącego.

Przewodniczący Rady poddaje projekt uchwały pod głosowanie.
Na  ustawowy  stan  15  radnych  w  głosowaniu  udział  brało  13  radnych.  Wynik  głosowania
przedstawia  się  następująco:  13  radnych  głosowało  „za”  podjęciem  uchwały,  0  głosów
„przeciwnych”, 0 głosów „wstrzymujących”. Uchwała Nr XXXIII/207/2013 stanowi załącznik do
niniejszego protokołu.

9. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny  skupu żyta za okres  11 kwartałów
poprzedzających   kwartał   poprzedzający   rok  podatkowy  2014,  będącej  podstawą  do
ustalenia podatku rolnego na rok podatkowy 2014.

Przewodniczący  Rady  informuje,  że  projekt  tej  uchwały  omawiany  był  na  posiedzeniu
komisji rady i zwraca się do przewodniczących poszczególnych komisji o stanowisko w imieniu
Komisji.
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług  informuje,
że Komisja na posiedzeniu w dniu 4 listopada br. przedłożony projekt uchwały zaopiniowała: 1
głosem „za”, 1 głosem „przeciwnym”, 2 głosami wstrzymującymi – przy  jednym radnym z komisji
nieobecnym na posiedzeniu.
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych informuje, że proponowaną cenę
skupu żyta tj. 53,25,- zł za 1 dt będącej podstawą do ustalenia podatku rolnego na rok podatkowy
2014,  Komisja  przeanalizowała  na  posiedzeniu  w  dniu  4  listopada  br.  i  przedłożony  projekt
uchwały został zaopiniowany większością głosów pozytywnie.
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej informuje, że Komisja na posiedzeniu w dniu 4 listopada br.
nie wniosła uwag do proponowanej ceny skupu żyta tj. 53,25,- zł za 1 dt ( zgodnie z przedłożonym
projektem uchwały) będącej podstawą do ustalenia podatku rolnego na rok podatkowy 2014 (przy
jednej osobie nieobecnej na posiedzeniu).
Wobec braku uwag i pytań, Rada przystępuje do głosowania nad projektem uchwały.
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że 8 radnych głosowało „za” podjęciem uchwały, 0
głosów  „przeciwnych”,  5  głosów  „wstrzymujących”.  Uchwała  Nr  XXXIII/208/2013  stanowi
załącznik do niniejszego protokołu.  



10. Informacja z działalności  Gminnego Ośrodka Kultury w Jaraczewie.

Przewodniczący  udzielił  głosu  Dyrektorowi  Gminnego  Ośrodka  Kultury  w  Jaraczewie,
który w formie projekcji multimedialnej przedstawił informację z działalności ośrodka kultury w
2012 roku. Szczegółowa informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Roman  Skrzypczak  podziękował  dyrektorowi  Gminnego  Ośrodka
Kultury w Jaraczewie za przedstawienie informacji z działalności za okres 2012 roku i zarazem
złożył serdeczne podziękowania Ośrodkowi Kultury za prowadzenie bardzo bogatej  działalności
kulturalnej na terenie gminy i poza jej granicami. Podkreślił, że rzadko się zdarza, ażeby w tak nie
dużej gminie odbywało się rocznie tyle imprez kulturalnych i rozrywkowych. Wspomniał także, iż
chciałaby,  aby  w  ramach  współpracy  poczynić  starania  i  zorganizować  imprezy  kulturalne  z
udziałem zespołów zagranicznych, chociaż zdaje sobie sprawę, że ze względu na koszty jest  to
bardzo utrudnione. Na zakończenie jeszcze raz podziękował za współpracę.

Następnie głos  zabrał  Wójt gminy,  który wyjaśnił,  że  chociaż nie  ma na chwilę  obecną
takich imprez to i tak Gminny Ośrodek Kultury zasługuje na pochwałę, gdyż zorganizował więcej
imprez  niż  było  to  pierwotnie  zakładane.  Kontynuując  powiedział,  że  ze  względu  na  sytuację
finansową  pomysł  z  udziałem  zespołów  zagranicznych  w  imprezach  na  chwilę  obecną  jest
nierealny.  Jedynym  sposobem  byłoby  pozyskanie  dofinansowania.  Poinformował,  że  my  jako
gmina przygotowujemy się (przynajmniej technicznie) do zorganizowania imprezy z okazji 10-lecia
współpracy  polsko-ukraińskiej  w  miesiącu  czerwcu  przyszłego  roku.  Podziękował  panu
dyrektorowi  za  dobrą  działalność,  za  szeroki  wachlarz  działania  a  przede  wszystkim
wypracowywane przez Ośrodek Kultury dochody, po czym zakończył wystąpienie.

Przewodniczący Rady zakończył ten punkt obrad i zarządził 10 minutową przerwę.

11. Informacje o pracy w organach pozagminnych.

Przewodniczący  Rady  udziela  głosu  radnemu  Edmundowi  Kowalczykowi.  Radny
informuje, iż z nieoficjalnych źródeł dowiedział się, że było szkolenie dla gmin wchodzących w
skład  ZGO, i z naszej gminy  prawdopodobnie nikt nie uczestniczył,  związku z powyższym pyta –
czy było jakieś zawiadomienie, bo np. z innych gmin było po trzech. 

Wójt dopowiada radnemu, że był to   jednodniowy wyjazd do Czach dla tych , którzy to
technicznie wykonują. Uznaliśmy, że przy takim zaangażowaniu  inwestycji i prac nad projektem
budżetu nasz pracownik nie musi  uczestniczyć  w tym  wyjeździe. 

12.Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.

Przewodniczący Rady prosi o udzielenie odpowiedzi na pytanie pytanie radnego Edmunda
Kowalczyka. 
Przed  udzieleniem  odpowiedzi  radnemu  zastępca  Wójta  informuje,  iż   docierają  do  niego
informacje,  że  od  1  stycznia  na  terenie  naszej  gminy  nie  będzie  funkcjonowała  komunikacja
autobusowa.   Wyjaśnia,  że  jest  to  nieprawda,  w  chwili  obecnej  prowadzone  są  rozmowy  z
przewoźnikami,  którzy  takie  usługi  świadczą   bardziej  szczegółowa  informacja  w  tej  sprawie
zostanie przekazana w miesiącu grudniu. 

Odpowiadając na  pytanie radnego Kowalczyka  dotyczące ulg dla emerytów zastępca Wójta
informuje,  iż  z  tego  co  mu   wiadomo,  to   Rada  Miasta  w  Jarocinie  uchwaliła  dla  swoich
mieszkańców takie ulgi a co z tym się wiąże, że musiała wyasygnować pewną pulę pieniędzy do
spółki  Jarocińskich   Linii  Autobusowych  celem  zrekompensowania   różnicy  między  biletem
normalnym a biletem ulgowym.  Na naszym terenie takich ulg nie wprowadzaliśmy. 

Przewodniczący  Rady  informuje,  że  na  pytanie  z  którym  zwrócił  się  do  dyrektora
Komunalnego Zakładu Budżetowego, odpowiedzi oczekuje na piśnie. 



13. Wolne głosy.
Przewodniczący Rady udziela głosu Sekretarzowi Gminy. Sekretarz składa sprawozdanie z

przeprowadzonych  przetargów  w okresie  międzysesyjnym.  Sprawozdanie  stanowi  załącznik  do
niniejszego protokołu. Do przedstawionego sprawozdania nie zgłoszono żadnych uwag. 

Następnie  Przewodniczący  Rady  zwraca  się  do  radnego  powiatu  o  uwzględnienie  w
budżecie powiatu ścinkę poboczy  przy drogach powiatowych na terenie gminy Jaraczewo a w
szczególnie przy drogach Panienka – Chwalęcin i Panienka – Chwałkowo Kościelne gdyż  podczas
opadów  deszczu powstają  kałuże wody  na jezdni,  stwarzając zagrożenie dla uczestników ruchu
jak również przyczyniają się do pogorszenia stanu technicznego jezdni.   

Sołtys  wsi  Gola  zwraca  się  również  do  radnego  powiatu  o  uwzględnienie  w  budżecie
powiatu ścinkę poboczy przy drodze Gola – Niedźwiady.  Prosi również o ustawienie znaku w
miejscowości Gola, który został zabrany do naprawy w ubiegłym  miesiącu i do tej pory  nie jest
ustawiony. 

Głos zabiera radna Barbara Pielucha. Radna informuje, że na posiedzeniu  Komisji w dniu
25  września  2013  r..  Pan  Ratajczak  z  Zarządu  Dróg  Powiatowych   poinformował,  że   będą
posadzone drzewa przy drodze powiatowej z Jaraczewa do Wojciechowa po jednej stronie ( od
strony Lewiatana) a okazuje się, że zostały posadzone po obu stronach drogi  i jeszcze  nierówno.
Uważa też, że posadzenie tych drzew zamyka nam też w przyszłości drogę, żeby powstała ścieżka
rowerowa ( po wybudowaniu zbiornika w Jaraczewie ). 

Głos zabiera Wójt Gminy  informując, że jest po rozmowie z Prezesem przedsiębiorstwa
Rolnego w Rusku w sprawie placu  naprzeciw kościoła w Jaraczewie. Prezes zgodził się, żeby ten
plac dalej był użytkowany jako parking ( ze względu na kościół plac  nie zostanie zamknięty)  i
teraz wspólnymi siłami musimy wyrównać teren.
Co zaś tyczy  nasadzeń drzew, o których mówiła radna Barbara Pieluch, Wójt mówi, iż docierały
też do niego informacje, że jest „krzywo”, ale nie jest to nasza droga i nie jest w stanie za każdym
razem prostować Pana z Zarządu Dróg. Zarząd Powiatu też nie ma na nich  wpływu.  W tej sprawie
może zainterweniować radny powiatu, który jeździ tą drogą ( wytłumaczyć, o co dokładnie chodzi).
Kontynuując dalej, radna Pielucha uważa, że część tych drzew jest posadzona zbyt blisko drogi.
W tej sprawie zabiera również głos sołtys wsi Wojciechowo zwracając uwagę, że drzewa, które
rosną przed rowem  będą przeszkadzały  przy odśnieżaniu tej drogi. 
Radny  Ignacy  Stangret  popiera  uwagi  zgłoszone  przez  radną  Barbarę  Pieluch  i  p.  sołtys  wsi
Wojciechowo. 
Będziemy dzwonili do Zarządu Dróg Powiatowych w tej sprawie – odpowiada Wójt. 

Radny powiatu – Teodor Grobelny  informuje, że zgłaszał w powiecie sprawę  nasadzonych
drzew przy drodze Jaraczewo- Wojciechowo i otrzymał odpowiedź, że  są to grunty prywatne   i
tak ułożone, że w niektórych miejscach nie można było wejść za rów. 

Przewodniczący Rady udziela głosu radnemu Ignacemu Stangretowi . Wracając do tematu
placu parkingowego przy Gospodarstwie Rolnym, radny proponuje zastanowić się nad wykupem
tego gruntu, ( i zrobić parking,)  ponieważ w pobliżu jest też park  i gdy organizowane są imprezy
to uczestnicy nie mają gdzie parkować pojazdów. 

Radny Roman Matuszak w swojej wypowiedzi zwraca uwagę, że gdyby  policzyć, to ponad
3 mln zł przeznacza się na inwestycje w Jaraczewie a już nieoficjalni mówi się, że w przyszłym
roku będzie  asfalt na ul. Topolowej do cmentarza.
Wójt odpowiada radnemu Matuszakowi, że na spotkaniach  z mieszkańcami   było powiedziane, że
nie będzie asfalt  tylko kostka. Dalej wyjaśnia, że gmina jest jedna i stara się tak działać, żeby  to
było  zrównoważone,  poza   inwestycjami  strategicznymi  -  jak  kanalizacja  (  im  mniejsza
miejscowość tym droższa kanalizacja).  

Jako  ostatnia  głos  zabiera  Wiceprzewodnicząca  Rady  kierując  pytanie  do  kierownika
referatu „I” Wiesława Kostórkiewicza- czy  remont drogi na ul. Spółdzielczej w Górze jest objęty
jeszcze gwarancją,  ponieważ pół roku po remoncie powstawały dziury. 
Pan  Kostórkiewicz  odpowiedział,  że  sprawdzi  czy  jest  jeszcze  gwarancja  i  udzieli  radnej
odpowiedzi.. 



14. Wnioski.

Nie zgłoszono żadnego wniosku.

15. Zakończenie sesji.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady podziękował zebranym
za udział w tych obradach i o godz. 12.02 zakończył  XXXIII Sesje Rady Gminy Jaraczewo.

Jaraczewo, dnia, 13 listopada 2013 r.

Protokółował:

Elżbieta Wyremblewska PRZEWODNICZĄCY RADY 

/-/ Roman Skrzypczak


